اهمية الجانب الاكاديمي والجانب

الاعلامي في بناء الطلبة واعدادهم

(مع بعض العوامل المؤثرة في اعاقتها في الظروف الراهنة )

أعداد الاء رحيم رزيق

د. خالدة ابراهيم

يهدف البحث الوقوف على انتاجيات الاكاديميات  العلمية ودورها  في بناء الطلبة ومعرفة المشاكل التي تواجه الطلبة وماهية الحلول الكفيلة في حل هذه المشاكل .

ولقد توصل البحث على بعض العوامل التي تؤثر على مستوى الطالب اكاديميا لعدم كفاية الاجهزة الرياضية وبنسبة 13% مقابل 12%  لعدم التوافق بين الرغبة والطموح كما يشير البحث الى العوامل المؤثرة اعلاميا على مستوى الطالب بنسبة 19% تعود الى قلة التاكيد على الجانب العلمي والمنهجي للرياضه مقابل 18% لقلة فسح المجال للطلبة المبدعين المشاركة الاعلامية و 17% لبعد الوسائل الاعلامية عن التاكيد على القيم الايجابية والعلمية والثقافية وتوصي الباحثة الى توفر الدعم اللازم لتخصيص مبادئ كافية للاكاديميات والاجهزة البحثية لدعم الابحاث العلمية مع تشجيع اصدار المطبوعات العلمية والاعلامية التي تعمل على الاكتشافات الجديدة ونتائج الجهود البحثية لمتابعة المستجدات العلمية اضافة الى ايفاد الاساتذة الى خارج العراق لغرض الاطلاع.
The Importance of Academe and Media Sides in Building and preparing the Students

The research aims at standing of the production of scientific academes and the role of these scientific academes in building the students scientifically. These scientific academes should open the ways for the students to know the development revaluation and improving the students' world scientifically, educationally and socially.

The research has been concluded that some elements influence the students' academe level according these percentages:

13% results from there are no enough sport apparatus.

12% according the limitation of the sport and scientific competition.

12 % there is no similarity between the ambition and the need.

10 % there is no balance between the theoretical and scientific lessons and the economic cost.

The students have proved that numbers of elements affect the media and the students' level of preparation as the following:

19 % according the restricted of scientific side and sports' curriculum.

18 % according the limitation of the gifts students in media participation.

10% of reading the interesting newspapers and magazines.

8.5 % of keeping busy of communication i.e (internet) which is not accepted socially and behaviorally.
